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Katowice,	dn.	01.07.2024	r.	

	

Szanowna	Pani,		
Katarzyna	Kuczyńska-Budka	

Prezydent	
Miasto	Gliwice	

	

Dotyczy:	sytuacji	w	spółce	Piast	Gliwice.	

Ostatnie	 tygodnie	 przyniosły	 wiele	 doniesień	 medialnych	 mówiących	 o	 złej	
sytuacji	 w	 Piaście	 Gliwice.	 Niestety	 dla	 klubu	 wszystko	 dzieje	 się	 w	 newralgicznym	
okresie,	czyli	tuż	przed	startem	sezonu	2024/25.	Jest	to	moment	niezwykle	kluczowy	dla	
budowania	zespołu.	Publiczne	dyskusje	na	temat	sytuacji	 finansowej	z	pewnością	nie	
służą	 i	 nie	 zachęcają	 do	 podpisywania	 kontraktów	 przez	 zawodników,	 którzy	 mogą	
rozważać	 klub	 z	 Gliwic	 jako	 potencjalnego	 pracodawcę.	 Niniejsza	 sytuacja	 jest	 też	
niewątpliwie	przeszkodą	w	rozmowach	związanych	ze	sprzedażą	piłkarzy,	gdyż	druga	
strona	ma	świadomość	niskiej	pozycji	negocjacyjnej	klubu	i	tym	samym	będzie	obniżać	
swoje	oferty	wobec	oczekiwań	ze	strony	Piasta	Gliwice.	 

Spore	 zamieszanie	 w	 Polsce	 wytworzyły	 konferencje	 prasowe	 akcjonariuszy		
i	podjęte	decyzje	personalne.	Pierwotne	powołanie	nowej	Rady	Nadzorczej	w	składzie		
z	Jarosławem	Szymczykiem	niosące	negatywny	wpływ	wizerunkowy,	a	następnie	decyzja	
o	 rezygnacji	 tej	 osoby	 i	 pozostawienie	 składu	 rady	 w	 formule	 trzyosobowej.	 Można	
zatem	było	wybrać	 taką	 formułę	wcześniej.	Widząc	wiele	obaw	na	przyszłość	pragnę	
zwrócić	 się	 z	 kilkoma	 ważnymi	 pytaniami	 w	 kontekście	 funkcjonowania	 spółki,	 jej	
planów	na	przyszłość	i	podjętych	już	decyzji.	

1. Dlaczego	 zdecydowano	 o	 powołaniu	 czteroosobowej	 Rady	 Nadzorczej		
w	składzie	z	Panem	Jarosławem	Szymczykiem,	by	następnie	apelować	o	jego	
rezygnację	 i…	 ostatecznie	 zawęzić	 Radę	 Nadzorczą	 do	 pierwotnego	 stanu,	
czyli	do	trzyosobowego	gremium?	Czy	ta	decyzja	nie	mogła	zapaść	wcześniej,	
unikając	 sporego	 zamieszania	 medialnego,	 które	 niewątpliwie	 negatywnie	
wpłynęło	na	wizerunek	zarówno	Spółki	jak	i	miasta? 

2. W	ubiegłym	tygodniu	dokonano	wyboru	nowego	Prezesa	Zarządu,	został	nim	
pan	 Łukasz	 Lewiński.	 Czy	 Prezes	 Zarządu	 został	 wyłoniony	 w	 drodze	
konkursu	czy	przyjęto	inną	formułę?	

3. Jeśli	nie	był	to	konkurs	to	jakie	osoby	zostały	zaproszone	do	rozmów	przez	
Radę	Nadzorczą	i	jakim	kluczem	kierowało	się	to	gremium?	

4. Jakie	kryteria	rekrutacji	zostały	przyjęte	w	kontekście	wyboru	nowego	Prezesa	
klubu?	Proszę	o	ich	wskazanie	wraz	z	zestawieniem	wszystkich	potencjalnych	
kandydatów	biorących	udział	w	procedurze	wyboru	i	przyjętej	punktacji.	

5. Jaką	wizję	dalszego	funkcjonowania	klubu	przedstawił	nowy	Prezes	Zarządu?		
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6. Czy	zdiagnozowano	już	powód	wielomilionowego	zadłużenia	spółki?	Jeśli	tak	
proszę	o	wskazanie	 syntetycznego	wytłumaczenia	zaistniałej	 sytuacji	mając	
na	uwadze	cykliczne,	wielomilionowe	wsparcie	Miasta	Gliwice.		

7. Czy	 fatalna	 sytuacja	 finansowa	 może	 zagrażać	 utracie	 licencji	 na	 grę		
w	ekstraklasie?	

8. Czy	 istnieją	 przypadki	 zaległości	 płacowych	przewyższających	 okres	 trzech	
miesięcy	wobec	zawodników?	

9. Ile	wynoszą	zobowiązania	Spółki	wobec	innych	podmiotów	oraz	czy	istnieją	
zobowiązania	przeterminowane?	

10. Jaki	 procent	 budżetu	 Spółki	 wynoszą	 pensje	 zawodników	 (mowa	 o	 kadrze	
pierwszego	zespołu)?	

11. Czy	nadzór	właścicielski,	którego	przedstawiciel	(naczelnik)	zasiada	obecnie	
w	RN	miał	 świadomość	 sytuacji	 finansowej	 Spółki	 i	 skutecznie	wykonywał	
swoje	obowiązki	nadzorcze	w	przeszłości?	

12. Czy	Miasto	planuje	wyciągnąć	konsekwencje	za	obecny	stan	finansów	spółki	
wobec	osób,	które	do	tego	doprowadziły?	

13. W	ostatnich	latach	ciężko	było	uzyskać	informację	na	temat	zaangażowania	
mniejszościowego	 akcjonariusza	 Pana	 Zbigniewa	 Kałuży	 w	 spółkę.	 Proszę		
o	 podanie	 konkretnej	 informacji	 w	 jakiej	 kwocie	 spółka	 Piast	 Gliwice	
otrzymała	 wsparcie	 finansowe	 przez	 Zbigniewa	 Kałużę	 w	 poszczególnych	
latach	jego	obecności	jako	akcjonariusza? 

14. Podczas	 konferencji	 prasowej	 Pana	 Zbigniewa	 Kałuży	można	 było	 odnieść	
wrażenie,	 iż	bezpośrednio	wpływał	on	na	zarządzanie	Spółką,	 czy	na	bazie	
obecnej	wiedzy	można	potwierdzić,	że	miało	to	miejsce?	

15. Czy	 Spółka	 zawierała	 jakiekolwiek	 umowy	 (np.	 barterowe,	 pożyczki)		
z	 podmiotami	 zarządzanymi	 i	 powiązanymi	 z	 mniejszościowym	
akcjonariuszem	lub	jego	rodziną?	Jeśli	tak	to	w	jakiej	formie.		

16. Czy	Miasto	zakłada	wykupienie	akcji	Pana	Zbigniewa	Kałuży,	co	z	pewnością	
ułatwi	poszukiwanie	ewentualnego	 inwestora,	który	 chciałby	przejąć	 ciężar	
prowadzenia	Spółki?	

17. W	 zeszłym	 tygodniu	 Ministerstwo	 Sportu	 przekazało	 dotacje	 dla	 pięciu	
akademii	 piłkarskich.	Wśród	 nich	 próżno	 szukać	 Piasta	 Gliwice.	 Czy	 klub	
aplikował	o	te	środki?	Jeśli	nie,	to	dlaczego?	

18. Środki	 z	 Ministerstwa	 otrzymało	 natomiast	 Stowarzyszenie	 Akademia	
Sportowa	Gliwice,	 związane	w	 pewnym	 stopniu	 z	 osobą	mniejszościowego	
akcjonariusza.	Czy	Spółka	posiada	jakąś	umowę	z	tym	podmiotem?	Jeśli	tak	
to	 na	 czym	 ona	 polega?	 Czy	może	 ona	 być	 zawarta	 ze	 szkodą	 dla	 Spółki,	
pozbawiając	ją	możliwości	pozyskania	środków	z	MSiT?	

19. Czy	Miasto	posiada	wiedzę	o	prowadzonych	grupach	młodzieżowych	przez	
Stowarzyszenie	 Akademia	 Sportu	 Gliwice?	 Jest	 to	 jedyny	 podmiot	 spośród	
pięciu,	 który	 wydaje	 się	 nie	 być	 związanym	 bezpośrednio	 z	 klubem	 jak		
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w	przypadku	pozostałych	 czterech	 beneficjentów	 z	województwa	 śląskiego	
będącymi	np.	Fundacjami	klubów	Ekstraklasy.	

20. Na	jakim	etapie	jest	budowa	akademii	piłkarskiej?	Czy	istnieją	jakiekolwiek	
zagrożenia	związane	z	zakładanym	postępem	prac	przez	Spółkę?	

21. Czy	Miasto	zamierza	pokryć	stratę	Spółki?	Jeśli	tak	to	czy	samodzielnie?	Czy	
przy	 proporcjonalnym	 udziale	 mniejszościowego	 akcjonariusza	 lub	 nie	
planuje	wcale?	
	

Z	poważaniem,	
	
	
	

Radny	Sejmiku	Województwa	Śląskiego	

	

Łukasz	Chmielewski	
Olaf	Pest	

Marcin	Prokop	
Tomasz	Tylutko	

	
Radni	Rady	Miasta	Gliwice 
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